
Protokół 

z drugiej Sesji Rady Gminy 

odbytej w dniu 6 grudnia 2010r. 

 

 

Obrady otworzył o godzinie 15:40 Przewodniczący Rady Gminy, radny Henryk 

Lesiński, który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. Następnie 

powitał zebranych radnych, sołtysów i pracowników Urzędu Gminy.   

W sesji udział wzięli radni:  

 

Marek Borowczyk   

Jarosław Bytniewski   

Rafał Drzewiecki    

Tadeusz Lammel     

Henryk Lesiński      

Kazimierz Lesiński    

Tomasz Maćkowiak    

Jan Rajchelt   

Katarzyna Ratajczak    

Krzysztof Socha    

Rafał Socha   

Krzysztof Świątczak    

Sławomir Urbaniak 

Aleksandra Wojciechowska   

Katarzyna Zaradzka    

 

 oraz sołtysi:  

 

Jolanta Fludra 

Bożena Karolczak 

Stanisław Lesiński 

Eugeniusz Nowicki 

Ferdynand Nowicki 

Rafał Ochowiak  

Grzegorz Socha 

 

a także: 

 

Wójt Gminy Kleszczewo  - Bogdan Kemnitz 

Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 

Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 

Radca Prawny – Sergiusz Foltynowicz 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Złożenie ślubowania przez Wójta Gminy. 

3. Interpelacje radnych. 

4. Przyjecie protokołu z obrad z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej sesji. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla wójta Gminy. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały  w sprawie ustalenia diet dla 

radnych. 

8. Zapytania i wolne wnioski 

9. Zakończenie.  

 

Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia i zarządził głosowanie w sprawie 

jego przyjęcia. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 

Głosowało: 14 radnych     Za:       13 

                             Przeciw:       0 

     Wstrzymało się:      1  

 

 

Ad.2 porządku obrad 

 Przewodniczący Lesiński poinformował, że zgodnie z art. 29a ust.1 ustawy z dnia 8 

marca 1990r. o samorządzie gminnym objęcie obowiązków przez Wójta następuje z chwilą 

złożenia ślubowania wobec Radnych i poprosił Wójta o złożenie ślubowanie. 

 Wójt odczytał słowa roty: „Obejmując urząd wójta gminy, uroczyście ślubuję, że 

dochowam wierności prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra 

publicznego i pomyślności mieszkańców Gminy. Tak mi dopomóż Bóg!" 

   

Ad.3 porządku obrad 

 Ponieważ radni nie wnieśli interpelacji Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego 

punktu obrad. 

 

Ad.4 porządku obrad 

Zgłoszono następujące uwagi odnośnie protokołu z pierwszej sesji: 

 Radny Drzewiecki zauważył, iż: 

- w punkcie 3 protokołu brakuje jego wniosku poprzedzającego wyjaśnienie p. Sekretarz 

odnośnie Komisji Stałych. W protokole naniesiono poprawkę w brzmieniu: Radny Drzewiecki 

stwierdził, że bezcelowe jest umieszczenie punktu „powołanie Komisji Rewizyjnej”, bowiem w 

myśl Statutu Gminy Komisja Rewizyjna należy do Komisji Stałych Rady Gminy. Zmieniono 

również kolejność poszczególnych wypowiedzi. 

- w punkcie 4c zamiast zwrócono uwagę powinno być radny Drzewiecki zwrócił uwagę – 

zapis poprawiono. 

- w punkcie 7 brakuje wypowiedzi: Radny Drzewiecki zapytał, czy Wójt udostępni radnym 

prezentację multimedialną „Raport o stanie Gminy”. Wójt odpowiedział, że dane z 

prezentacji multimedialnej zostaną udostępnione radnym. Zapis uzupełniono. 

 Radna Ratajczak zauważyła, iż: 

- w punkcie 8 wypowiedź radnego Świątczaka powinna być uzupełniona o zdanie: dodał też, 

że powinno się sprawdzać, czy zebrani nie są pod wpływem alkoholu lub środków 

odurzających. 

- w punkcie 6A zamieniono wyniki głosowania na kandydaturę radnej Zaradzkiej:  w miejscu 

„przeciw” widniało 7 głosów, a w miejscu „wstrzymało się” – 2 głosy, w rzeczywistości było 

odwrotnie. Zapis poprawiono i otrzymał on brzmienie: 

 „Następnie Przewodniczący Rady odczytał kolejno nazwiska kandydatów, a radni 

głosowali  w  następujący sposób za poszczególnymi kandydaturami : 

     za:  przeciw:  wstrzymało się: 

 - Aleksandry Wojciechowskiej  13   0   2  

 - Tadeusza Lammela        9   3   3  

 - Sławomira Urbaniaka     9   0   6  

 - Jana Rajchelta      9   0   6 
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 - Krzysztofa Świątczaka   10   0   5  

 - Rafała Sochy      5   2   8 

 - Katarzyny Zaradzkiej     6   2   7” 

 

 Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż poprosił o zmianę zapisu apelu radnego 

Świątczaka, który przywołała radna Ratajczak. Dodał, iż dla dobra ogółu lepiej nie 

umieszczać tak sformułowanej wypowiedzi, ponieważ mogłoby to sugerować, że wszyscy 

radni są pod wpływem alkoholu, a nie takie było zamierzenie p. Świątczaka. Następnie 

poprosił radnego Świątczaka o wypowiedzenie się w tej kwestii.  

Radny Świątczak odpowiedział, iż osoby pod wpływem alkoholu nie powinny być 

wpuszczane na salę obrad, jak to miało miejsce w jednym przypadku na ostatniej sesji. Radny 

przychylił się do sugestii Przewodniczącego w sprawie pozostawienia treści zaproponowanej 

przez Przewodniczącego. 

 Przewodniczący zapewnił, że osoby odurzone będą wypraszane z obrad. 

 

 Radni nie mieli więcej uwag, Przewodniczący przeszedł więc do głosowania nad 

przyjęciem protokołu z naniesionymi poprawkami. 

Głosowało: 15 radnych     Za:       15 

                             Przeciw:       0 

     Wstrzymało się:      0 

 

 

Ad.5 porządku obrad 

Następnie pani Sekretarz przedstawiła wykonanie uchwał podjętych podczas I sesji 

Rady Gminy (dokument w załączeniu). 

 

Ad.6 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przedstawił  projekt uchwały nr II/6/2010  w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia dla Wójta Gminy. Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w § 1 

ustęp 1 określa wynagrodzenie jakie otrzymywał dotychczas  Wójt Gminy, tj.  

- wynagrodzenie zasadnicze w wysokości    - 5.440,00 zł 

- dodatek funkcyjny w wysokości    -  1.800,00 zł 

- dodatek specjalny 20 % w wysokości  -  1.448,00 zł 

- dodatek za wieloletnią pracę 20% w wysokości -  1.088,00  zł 

________________________________ 

Razem              9.776,00 zł 

i takie wynagrodzenie proponowane jest od dnia 06 grudnia br.  

Natomiast ustęp 2 tego paragrafu określa wynagrodzenie dla Wójta od dnia 01 stycznia 

2011r.,projekt uchwały w paragrafie 1 ustęp 2 eliminuje potrzebę powtórnego uchwalania 

wysokości wynagrodzenia dla Wójta z początkiem nowego roku, zakłada bowiem od  01 

stycznia 2011r. podwyżkę miesięcznego wynagrodzenia o 2%. Poinformował, że w ten 

sposób zwiększone części składowe wynagrodzenia wyniosłyby odpowiednio:  

 

- wynagrodzenie zasadnicze w wysokości    - 5.550,00 zł 

- dodatek funkcyjny w wysokości     -  1.830,00 zł 

- dodatek specjalny 20 % w wysokości   -  1.476,00 zł 

- dodatek za wieloletnią pracę 20% w wysokości - 1.110,00 zł 

________________________________ 

Razem              9.966,00 zł 
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 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

 Radny Świątczak zapytał, czy dotychczasowa uchwała w sprawie 

wynagrodzenia może być dalej stososwana.  

Sekretarz odpowiedziała, iż Wójt obejmuje na nowo swój urząd i na nowo trzeba 

ustalić wynagrodzenie. Proponowane w par.1 ust.1 wynagrodzenie jest takie, jakie Wójt 

otrzymywał dotychczas. 

 Radny Drzewiecki zapytał, czy w tym przypadku nie powinno się uchylić 

poprzedniej uchwały ustalającej wynagrodzenie dla Wójta, zwrócił także uwagę na błędny 

zapis numeru projektu uchwały. 

Pani Sekretarz wyjaśniła, iż nie ma takiej potrzeby, gdyż poprzednia uchwała wygasa z 

upływem kadencji poprzedniego Wójta oraz stwierdziła, iż  w projekcie uchwały winien być 

nr II, bowiem jest to druga sesja, a nie nr  I . 

 Radna Ratajczak zadała pytanie, czy nie powinno się uściślić od czego 

naliczany jest 20% dodatek służbowy. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że nie ma takiej potrzeby, gdyż wynika to z przepisów 

rozporządzenia Rady Ministrów.  

Przewodniczący poinformował również, o maksymalnym wynagrodzeniu, jakie 

możliwe byłoby do ustalenia dla Wójt zgodnie z  Rozporządzeniem Rady Ministrów z 18 

marca 2009r. I tak, maksymalne wynagrodzenie zasadnicze to 5.900,00zł, maksymalny 

dodatek funkcyjny 1.900,00zł, maksymalny dodatek specjalny 20% w wysokości 3120,00zł, 

maksymalny dodatek za wieloletnią pracę 20% w wysokości 1180,00zł, łącznie 12.100,00zł.  

 

Radni nie mieli więcej pytań. Projekt uchwały został odczytany i nastąpiło głosowanie.  

Głosowało: 15 radnych     Za:       15 

                             Przeciw:       0 

     Wstrzymało się:      0  

Uchwała II/6/2010 została podjęta (dokument w załączeniu). 

 

Ad.7 porządku obrad 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały nr II/07/2010 w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie ustalenia diet dla radnych. Objaśnił, że ze względów formalnych należy wskazać z 

imienia i nazwiska Wiceprzewodniczącego Rady, który będzie dokonywał polecenia wyjazdu 

służbowego w stosunku do Przewodniczącego Rady. 

Radny Maćkowiak zaproponował wybór p. Kazimierza Lesińskiego, radny Drzewiecki 

zaproponował natomiast, by Wiceprzewodniczący uzgodnili między sobą, kto z nich 

podejmie się tej roli, Rada natomiast przegłosuje ich wybór. 

Po krótkiej przerwie Przewodniczący odczytał projekt uchwały uzupełniając jej zapis o 

nazwisko wiceprzewodniczącego Kazimierza Lesińskiego i zarządził głosowanie. 

Głosowało: 15 radnych     Za:       15 

                             Przeciw:       0 

     Wstrzymało się:      0  

Uchwała II/7/2010 została podjęta (dokument w załączeniu). 

 

Ad.8 porządku obrad 

W nawiązaniu do ustaleń poczynionych podczas pierwszej sesji  Przewodniczący Rady 

Gminy  zwrócił się do radnych o zajecie stanowiska w następujących sprawach: 

 Ustalenie, zgodnie z wnioskiem zgłoszonym przez radnego Drzewieckiego,  

stałego dnia w miesiącu, w którym odbywałyby się  na sesje Rady Gminy. Przewodniczący 

zaproponował ostatnią środę każdego miesiąca- propozycja została zaakceptowana przez 

radnych. 

 Następnie Przewodniczący zaproponował głosowanie nad ustaleniem  godziny 

sesji. Na poprzedniej sesji radna Ratajczak zaproponowała godzinę  16:30. Radny Urbaniak 
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zaproponował, aby ustanowić godzinę 16:00 jako początek sesji. Przewodniczący podjął 

temat apelując o to, by stawiać się na zebrania punktualnie, by część radnych nie była 

zmuszona czekać na pozostałych uczestników.  

Wobec zgłoszenia dwóch propozycji radca prawny, p. Foltynowicz  wyjaśnił, iż oba 

wnioski należy przegłosować i ten, który otrzyma większą ilość głosów „za” zostanie 

przyjęty.  

Przewodniczący przeszedł więc do procedury głosowania.  

 - Za tym, by sesje rozpoczynały się o godzinie 16:30 opowiedziało się 7 radnych, 6 

głosowało przeciwko, 2 wstrzymało się od głosu.  

 - Za tym, by sesje rozpoczynały się o godzinie 16:00 opowiedziało się 8 radnych, 6 

głosowało przeciwko, 1 wstrzymał się od głosu. 

Większością głosów ustalono, że sesje Rady odbywać się będą o godzinie 16:00. 

 Następnie Przewodniczący podjął temat zmiany godziny rozpoczynania 

posiedzeń Komisji, według propozycji radnego Świątczaka, z  dotychczasowej godz. 9:00 na 

8:00. Radny Urbaniak zgłosił wniosek, aby pozostać przy godzinie 9:00. Przewodniczący 

przeszedł więc do procedury głosowania.  

 - Za tym, by Komisje rozpoczynały pracę o godzinie 8:00 opowiedziało się 6 radnych, 

7 głosowało przeciwko, 2 wstrzymało się od głosu. 

 - Za tym, by Komisje rozpoczynały pracę o godzinie 9:00 opowiedziało się 9 radnych, 

5 głosowało przeciwko, 1 wstrzymał się od głosu. 

Większością głosów ustalono, że posiedzenia Komisji odbywać się będą o godzinie 

9:00. 

 W dalszej kolejności Przewodniczący wyjaśnił, iż terminy posiedzeń komisji 

dotychczas za zgodą Rady zwoływał Wójt, co  ułatwiało organizację posiedzenia. 

Radny Urbaniak dodał, iż z doświadczenia wie, że Wójt konsultuje proponowany 

termin i jest on dogodny dla wszystkich zainteresowanych.  

Przewodniczący przeszedł więc do procedury głosowania. Za opowiedziało się 12 

radnych, 3 wstrzymało się od głosu. 

 Następnie p. Sekretarz omówiła sprawy organizacyjne dotyczące sposobu 

przekazywania przez Biuro Rady bieżących informacji  dotyczących wypłacania diet, 

przekazywania projektów protokołów itp. Radni uzgodnili wszelkie istotne szczegóły.  

 Radny Drzewiecki zadał pytanie, którą godzinę wybrano na rozpoczęcie sesji 

Rady Gminy, gdyż jego zdaniem więcej głosów przypadło 16:30.  

Pani Sekretarz przypomniała, że więcej głosów oddano na 16:00. 

 Radny Urbaniak zapytał, jak wygląda współpraca z osobami, które sprzedały 

ziemię na działki w Komornikach – czy współpracują i partycypują w koszta budowy drogi 

dojazdowej do posesji, które sprzedali, gdyż pogoda skutecznie uniemożliwia przejazd 

nieutwardzoną drogą.  

Wójt odpowiedział, że obecnie obowiązuje na terenie gminy umowa, iż przed sprzedażą 

terenów na działki ich właściciel zobowiązany jest do partycypacji w kosztach wodociągów i 

utwardzenia dróg. W przypadku działek, o których mówi p. Urbaniak, porozumienie to 

jeszcze nie obowiązywało. Wójt dodał, iż warunki pogodowe uniemożliwiły przeprowadzenie 

utwardzenia drogi zgodnie z decyzją, którą podjął w tej sprawie. 

   Radna  Wojciechowska zaapelowała    o    sprawdzenie    stanu   kanalizacji w 

Nagradowicach, ponieważ w ostatnim czasie miały tam miejsce trzy awarie. Dodała, że aby 

cała gmina mogła być podłączona do kanalizacji trzeba także monitować tę założoną 

niespełna 30 lat temu. 

Wójt odpowiedział, iż nie zna przyczyny tych awarii i być może były one spowodowane 

nagromadzeniem opadów. Przypomniał, że niedawno została wymieniona sieć wodociągowa 

w Nagradowicach, aby poprawić stan kanalizacji i zapewnił, iż będzie monitował tę kwestię. 
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 Radny Urbaniak zapytał, na kiedy przewidziano zakończenie prac związanych z 

budową drogi powiatowej w Tulcach. Podkreślił, iż droga ta jest bardzo niebezpieczna 

zarówno dla pieszych jak i kierowców. 

Wójt przypomniał, iż inwestorem jest Zarząd Dróg Wojewódzkich (zwany dalej ZDW), a 

Gmina  Kleszczewo partycypuje w koszta budowy. Dodał, iż roboty powinny zakończyć się 

w listopadzie, ale plany przerwała pogoda. 

Radny Rafał Socha podkreślił, iż chodnik wzdłuż tej drogi kończy się na wysokości 

skrzyżowania i jeśli miałoby tam powstać przejście dla pieszych, to byłoby to najbardziej 

niebezpieczne z możliwych rozwiązań. 

Wójt odpowiedział, iż w pełni zgadza się z obawami radnego  i dodał, iż ZDW miał problem 

z wykupem gruntów na chodnik od osób prywatnych i dlatego zastosowano takie 

rozwiązanie, choć ustalenia były inne. Zaznaczył, iż sprawa nie jest zamknięta i z pewnością 

uda się wypracować bezpieczny kompromis przy okazji budowy drogi w kierunku Żernik 

zgodnie z przygotowywanym projektem. 

Radny R.Socha zapytał, na kiedy zaplanowany jest projekt budowy drogi do Żernik. 

Wójt odpowiedział, że droga ta ma być przebudowywana w dwóch etapach w najbliższych 

latach. 

Radny R.Socha podkreślił, iż mieszkańcy będący w najbliższym sąsiedztwie tego miejsca 

obawiają się, że przejście dla pieszych tam powstanie, a jest to najniebezpieczniejszy odcinek 

drogi w Tulcach. 

Wójt podzielił obawy mieszkańców i dodał, iż z jego inicjatywy problem został 

przedstawiony ZDW i otrzymał zapewnienie, że sprawa zostanie rozwiązana tak, by nie było 

zagrożenia dla mieszkańców. Dodał, iż wiele zależy od dobrej woli właściciela gruntu, który 

miałby posłużyć poszerzeniu chodnika tak, aby móc bezpiecznie przeprowadzić chodnik na 

drugą stronę jezdni.  

 Radny Rajchelt w związku z oczyszczaniem stawu w parku kleszczewskim 

przypomniał, że przed trzydziestu laty szlam wydobyty z jego dna został rozłożony na brzegu 

i po krótkim czasie znów dostał się do akwenu. Zaapelował, by sytuacja nie powtórzyła się i 

tym razem, gdyż mijałoby się to z celem. 

Wójt zapewnił, iż według umowy szlam zostanie wywieziony z terenu parku i nadmienił, że 

jeśli któryś z mieszkańców chciałby go użyć jako nawozu, to nie widzi przeszkód. 

 Przewodniczący przypomniał o obowiązku złożenia przez radnych oświadczeń 

majątkowych w przewidzianym terminie, a p. Sekretarz uzupełniła tę kwestię objaśniając 

szczegóły formalne. 

 

 

Ad.9 porządku obrad 

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim 

uczestnikom za udział w sesji i o godzinie 16:50 zamknął obrady. 

     

 

 

 Protokołowała:            Za zgodność z przebiegiem obrad 

Elżbieta Zimniak       Przewodniczący Rady Gminy 

 

           Henryk Lesiński 

 

 

 

 

 


